

**Minutes of a regular meeting of the Board of Directors of the Pontiac Chamber of Commerce
held on September 4, 2014 at 6:30 pm in Shawville, QC**

**Procès-verbal d'une séance régulière du Conseil d'administration de la Chambre de
Commerce du Pontiac tenu le 4 septembre 2014 à 18h30 à Shawville, QC**

Present/présent

Mireille Alary, President / président
Jean-Claude Rivest, Vice-President / vice président
Larry Coleman, Treasurer / Trésorie
Lynda Wegner, Secretary / Secrétaire
Jerry Barber
Ron MacKillop
Keri-Ann Richard
Richard Wegner

Suzie Carrier
Tom Orr
Brian Wallace

Absent/absents

Colleen Fleming
Denis Lebrun

Elwyn Lang

Non member/non-membre:

Jenny Bousfield
Ginger Finan,
Business Development Coordinator/ *Coordonnatrice au développement des affaires*

The meeting was called to order at 6:33 pm / La réunion a été ouverte à 18 h 33.

1. Approval of Agenda

Proposed by Tom Orr and seconded by Jerry Barber to approve the agenda.

2. Approval of Previous Minutes

Proposed by Mireille Alary and seconded by Larry Coleman to approve the previous minutes.

3. President's Introduction

Mireille Alary speaks about her meetings and media interviews from the past month.

There will be a golf tournament on Sept. 11. There are currently 11 teams and they would like to have 18 for the tournament.

4. Correspondence:

4.1 As of Sept. 22, Service Quebec and Emploi-Quebec will be in the same building.

5. Finance

A finance report is provided. Proposed by Lynda Wegner and seconded by Jean-Claude Rivest to approve the finance report.

A resolution was proposed by Tom Orr and seconded by Keri-Ann Richard to confirm the Board authorizes Mireille Alary, Jean-Claude Rivest and

1. Approbation de l'ordre du jour

Proposé par Tom Orr et appuyé par Jerry Barber à approuver l'ordre du jour.

2. L'approbation du procès-verbal précédent

Proposé par Mireille Alary et appuyé par Larry Coleman pour approuver le procès-verbal.

3. L'introduction du Président

Mireille Alary parle à propos de ses rencontres et ses entrevues qui ont eu lieu le mois dernier.

Il y aura un tournoi de golf le 11 septembre. Il y a présentement 11 équipes et ils aimeraient en avoir 18 pour le tournoi.

4. Correspondance

4.1 Dès le 22 septembre, Service Québec and Emploi-Québec seront dans le même établissement.

5. Financier

Le rapport financier est fourni. Proposé par Lynda Wegner et appuyé par Jean-Claude Rivest afin d'approuver le rapport financier.

Une résolution fut proposé par Tom Orr et appuyé par Keri-Ann Richard afin de confirmer. Le Conseil autorise Mireille Alary, Jean-Claude Rivest et Lynda

Lynda Wegner as a signing authority.

Proposed by Mireille Alary and seconded by Jean-Claude Rivest for the Chamber to purchase a projector.

6. Membership

The Chamber currently has 165 members.

7. Committee Reports

7.1 Buy Local Committee: Will ask for results of the survey for next meeting.

7.2 Partnership Committee: Brian Wallace has worked on a rough draft of the strategic plan.

7.3 Planning Committee: Have not met yet.

8. Business Development Coordinator

Ginger Finan speaks about the French course.

Gala: All the nominations have been received and the selection committee will meet next week. She will also be looking into the music for the gala.

Board Members remarked that other businesses could sponsor the Gala. Jean-Claude Rivest will contact Telebec. Ginger will call Remi Bertrand about Réseau Picanoc sponsorship.

Business Survey: The business survey has been completed and the SADC are putting the results together.

9. Other

9.1 Review of Action Items:

- a) Contact Tourism and UPA organizations about a seat at the Chamber board: Jean-Claude has made contacts on this point.
- b) Chamber boxes from CEDEC office: Lynda and Keri-Ann will get together to get the boxes from the CEDEC office.

9.2 Correspondence regarding the Business Directory/Commerce Pontiac/Pontiac Chamber of Commerce websites was discussed. Richard Wegner will respond to the remarks.

10. Next Board Meeting

to be announced

11. Adjournment

Proposed by Larry Coleman and seconded by Ron MacKillop to adjourn the meeting at 9:18 p.m

Wegner comme pouvoir de signature.

Proposé par Mireille Alary et appuyé par Jean-Claude Rivest pour l'achat d'un projecteur.

6. Adhésion

La Chambre compte actuellement 165 membres.

7. Rapports des Comités

7.1 Comité d'achat local: Demandera les résultats du sondage pour la prochaine rencontre.

7.2 Comité de partenariat: Brian Wallace a travaillé sur une ébauche du plan stratégique.

7.3 Comité de planification : Ne se sont pas encore rencontrés.

8. Coordinatrice du développement d'entreprise

Ginger Finan parle du cours de français.

Gala: Toutes les candidatures ont été reçues et le comité de sélection se rencontrera la semaine prochaine. Elle s'occupera aussi de la musique pour le Gala.

Les membres du Conseil ont remarqué que d'autres entreprises pourraient parrainer le Gala. Jean-Claude Rivest contactera Télébec. Ginger contactera Rémi Bertrand concernant le parrainage du Réseau Picanoc.

Sondage d'Entreprise : Le sondage d'Entreprise a été complété et la SADC fait la compilation des résultats.

9. Autres

9.1 Révision des sujets d'actions:

- a) Contacter les organisations Touristique et l'UPA concernant le siège au conseil de la Chambre : Jean-Claude a formé des contacts à ce sujet.
- b) Les boîtes pour la Chambre de l'office CEDEC: Lynda et Keri-Ann s'occuperont d'aller chercher les boîtes.

9.2 Correspondance concernant le site internet pour le Répertoire d'Entreprises/Commerce Pontiac/Chambre de Commerce du Pontiac a été discuté. Richard Wegner répondra aux commentaires.

10. Prochaine Réunion du Conseil

Reste à être défini.

11. Ajournement

Proposé par Larry Coleman appuyé par Ron MacKillop pour l'ajournement de l'assemblée à 21h18.

Action List:

1.

Sujets d'Actions:

1.